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Březolupský zpravodaj 

Obecní akce v roce 2016 a výhled na roky příští
V nastávajícím vánočním období dle mého nastává také čas poohlédnutí se za rokem 

minulým a také podívání se dopředu na roky příští. Dovolil jsem si tedy poohlédnou se 
za rokem 2016 a podívat se na ty příští ... .

V letošním roce proběhly rekonstrukce celkem tří komunikací. Na pouť byla otevřena 
zrekonstruovaná místní komunikace Nad Hřbitovem, v rámci které bylo i obnoveno scho-
diště podél hřbitovní zdi u východního vstupu. Na tuto akci jsme obdrželi padesátiprocent-
ní dotaci z Programu obnovy venkova Zlínského kraje ve výši téměř 850.000,- Kč, za což 
Zlínskému kraji i touto cestou děkuji. V současné době se dokončují práce na druhé větší 
akci letošního roku, jímž je rekonstrukce kanalizace a místní komunikace Kozina. Tento 
sedmimiliónový projekt se bude kolaudovat začátkem prosince. Třetí větší akce v oblasti 
komunikací je polní cesta Topolná - Březolupy, jenž byla realizována Státním pozemkovým 
úřadem Uh.Hradiště v rámci Komplexních pozemkových úprav. I tato komunikace bude 
kolaudována v prosinci letošního roku. Za zmínku zde určitě stojí realizace turistického 
altánu u hranice našeho a Topolského katastru. Tento altán je v pořadí již našim čtvrtým 
altánem. Kdo tam ještě nebyl, má tedy tímto ode mne tip na pěknou procházku.  

pokračování na str. 10p

Ani letos na nás Mikuláš se svou družinou nezapomněl a naděloval v hale.Ani letos na nás Mikuláš se svou družinou nezapomněl a naděloval v hale.
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Hodová chasa 2016 se stárky Barborou Šohajkovou a Michalem Hubáčkem

A malá hodová chasa….

Hodová chasa 2016 se stárky Barborou Šohajkovou a Michalem Hubáčkem

AA mamalálá hhododovováá chchasasaa….
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Slovo starosty
Tak už tady ten čas vánoční máme znovu. Vánočně laděné výzdoby obchodních domů, 

náměstí či rodinných domů, garáží či jen stromků před domy nás v tom jednoznačně utvrzu-
jí. Někteří majitelé různých komerčních budov či rodinných domů, ale také již i některá města 
a obce, se mnohdy až předhánějí, kdo zajistí pěknější, a povětšinou i dražší, vánoční výzdobu.  

Osobně se ale domnívám, že kouzlo vánočních svátků a vítání nového roku v žádném 
případě nespočívá v co nejblyštivější, mnohdy přehnané, a po zhlédnutí rozsvěcování vá-
nočních stromů v některých velkých městech v našich TV zpravodajských pořadech, až 
kýčovité vánoční výzdobě či ohňostrojích. 

Osobně preferuji spíše umírněnější výzdobu a o to více se soustřeďuji na zklidnění ko-
loběhu svého života, neboť,  byť tomu mnohdy hektické dny příprav na vánoční svátky 
nebo vítání nového roku již kolikrát ani nenasvědčují, je pořád pravdou, že až na některé 
„nonstop“ profese se v tyto sváteční dny zpomalí celá republika.

V tomto čase máme téměř všichni možnost si sesednout se svými nejbližšími,  se svý-
mi přáteli či kamarády nebo také sousedy a spoluobčany. Můžeme si pěkně povykládat, 
něčeho dobrého svátečního se společně najíst, třeba i napít, koupit jim nějaký, dle mého, 
především prakticky využitelný dárek a nezapomenout s dárečkem např. ani na svého čtyř-
nohého zvířecího miláčka.

No a sváteční řeč se pomalu a jistě vrací do běžného dění, začíná se i hodnotit rok 
minulý a spřádají se osobní či společné plány na rok příští. Mimochodem, ať jste již měli 
právě končící rok, více či méně, úspěšný, do toho nového vám přeji hodně zdraví, úspěchu 
a vše nejlepší.

Když se zastavím u hodnocení roku končícího, chtěl bych, jménem svým, jako i jmé-
nem celé naší obce, především poděkovat všem, kteří se podílejí na rozvoji naší obce a to 
ať již na pozici radních, resp. zastupitelů, či zaměstnanců obce, spolupracovníků s obcí, 
členů místních spolků nebo také „jen„ běžných aktivních občanů. Zvlášť v dnešní době, 
kdy pomoci druhému, případně jenom projevit obyčejnou lidskou ohleduplnost těm, co 
si ji zaslouží nebo nezištně přiložit ruce k dílu, se již téměř vůbec nenosí. Všem opravdu 
velké DĚKUJI. 

Až budete číst tyto řádky, bude za námi, nejspíše, a předpokládám, že snad úspěšně, 
jednak XVI. Vánoční březolupský jarmark a v novodobé historii i II. Rozsvěcování vánoč-
ního stromu před místním kostelem. Tyto akce jsou krásným důkazem mých předcházejí-
cích řádek a právě i těmto lidem, kteří se na organizaci těchto dvou akcí podílejí, patří mé 
velké díky a samozřejmě poděkování patří i těm, kteří přišli obě akce svou návštěvou pod-
pořit. A když se vrátím na jedny z prvních řádek mého dnešního příspěvku, právě do těchto 
akcí by měla jít i naše, nejen materiální, podpora, a to dle mého třeba i na úkor investic do, 
řečeno s nadsázkou, „soutěže“ o co nejpěknější vánoční výzdobu.

Neodpustím si ani malé poděkování farníkům za vysazení nového živého vánočního 
stromku v prostoru před kostelem, který zde bude s námi v dalších letech snad společně 
růst. Za pár let převezme funkci „řezaného“ vánočního stromu s tím, že jakmile za několik 
desítek let zmohutní nad potřeby vánočního rozsvěcování, přijde jeho čas a v rámci pří-
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rodního koloběhu uvolní místo mladšímu stromku, který bude v mezidobí vysázen, aby 
poslání vánočního stromku mohl se ctí převzít. A možná, že ten náš zmohutnělý si nakonec 
své „kariéry“ zasvítí na náměstí v Uherském Hradišti či někde jinde.  

Takže přeji vám všem příjemné svátky a do nového roku hodně štěstí.
Ing. Petr Kukla, starosta obce

Z jednání zastupitelstva obce
Zasedání zastupitelstva obce se konalo 21. 9. 2016
Zastupitelstvo schválilo: 
• Směnu částice pozemku p. č. 3572/1 za částici pozemku p. č. 113, k. ú. Březolupy, dle geo-

metrického plánu 991-92/2015 o výměře 23 m2 mezi obcí Březolupy a panem Radimem 
Hubáčkem, Březolupy č. p. 43.

• Záměr na přípravu studie řešení prostoru před Restaurací U Zámku (BUS Terminál) a dopo-
ručení k dalšímu dopracování na rozšířené radě obce.

• Smlouvu o zřízení služebnosti na pozemku p. č. 4144 ve prospěch pozemku p. č. 4125 řešící 
potenciální stavbu rodinného domu na p. č. 4125, vše k. ú. Březolupy mezi manželi Šopíko-
vými, Jankůjovými a Obcí Březolupy.

• Odměny, resp. dary, za rok 2016 pro starostu, neuvolněné zastupitele, zaměstnance obce, 
účinkující a spolupracovníky obce.

• Souhrn posledních rozpočtových změn (opatření) schválených radou obce - rozpočtové 
opatření č. 5/2016. 

• Účast ZŠ a MŠ Březolupy na dotačním (100%) projektu „Inkluze na ZŠ a MŠ Březolupy“ 
reg. č. CZ.02.3.68/0.0/0.0/16_022/0002737 v rámci tzv. šablon ve výši do 1,0 mil. pro období 
11/2016-10/2018.

• Koupi náhradního hasičského vozidla CAS Š706 (SPZ: BI 18-52) po repasi v ceně do 200.000,- Kč 
od města Zbýšov s delegováním konečného rozhodnutí na radu obce po prohlídce vozu.

• Záměr na vytýčení pozemků v k. ú. Bílovice pro případné vedení cyklotrasy Březolupy – 
Bílovice včetně následných prací a každoroční údržby, pro rok 2016 ve výši do 100.000,- Kč 
s možností čerpání i v roce 2017 do schválení nového rozpočtu obce.

• Delegování všech případných pravomocí zastupitelstva v oblasti „Zpřesnění geometrického 
a polohového určení pozemků“ v rámci agendy ČÚZK (tzv. zpřesnění hranic) na radu obce.

Vážení občané, i Vy se můžete podílet na obsahu a podobě dalších zpravodajů. Pokud máte zájem při-
spět k vydávání zpravodaje článkem, svými postřehy či inzercí, kontaktujte vydavatele – Obec Březolupy 
(obec@brezolupy.cz) tel 572 580 116. Zpravodaj vychází 4 krát za rok s nákladem 400 výtisků, grafi cká 
úprava a tisk Petr Brázda – vydavatelství Břeclav, prodej obchodní síť v obci Březolupy. Neprošlo jazyko-

vou úpravou. Archív zpravodajů můžete nalézt na www.brezolupy.cz . 
Autorem většiny fotek v tomto zpravodaji jsou Marek a Jiří Michalíkovi. Děkujeme.
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Z práce rady obce:
Rada obce se zabývala zejména zpracováním záměrů na další období, přípravou investič-
ních akcí, kontrolou realizovaných investičních akcí, řešením žádostí a podnětů od občanů 
i místních organizací a přípravou podkladů pro jednání zastupitelstva.
Z dalších činností mimo záležitostí schválených na zastupitelstvu vybírám následující:
• Rada schválila dodatek smlouvy na akci „Statické zajištění jihozápadního štítu objektu 

Podzámčí“s fi rmou TRADIX REALIZACE s.r.o., jehož obsahem je výčet prací, které 
bylo nutné provést v průběhu realizace stavby, a které nebyly podle projektové doku-
mentace naceněny (vnitřní omítky, zvýšený rozsah prací na zazdění drážky po lanech 
atd.) v částce 70 335,- Kč, a dále práce spojené s instalací okna v přízemí štítové stěny 
podle dodatečné projektové dokumentace v částce 71 995,- Kč. Ceny jsou s DPH.  

• Společný dotační projekt se SMOVM na dalších cca 200 ks kompostérů pro domácnosti + 
štěpkovač s dotací ve výši 85%.

• Změnu rozpočtu obce – rozpočtové opatření č. 6/2016 zachycující rozhodnutí ze zasedání 
zastupitelstva. 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:
• Projednání kontrolních zpráv za rok 2015 fi nančního a kontrolního výboru zastupitelstva 

obce.
• Konečnou kupní cenu za RD Březolupy, č. p. 156 („Ferdovo“) ve výši 150.000,- Kč + náklady 

na převod a daň.
• Pořádání březolupských hodů 2016 obcí Březolupy, stejně tak spolupořádání vánočního jar-

marku („obecní zabijačky“).

Opravený jihozápadní štít objektu Podzámčí
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• Rada schválila cenu 50 369,- Kč za navezení materiálu, jeho rozhrnutí a válcování na polní 
cestě ke Zlámanci.      

• Rada obce rozšířená o 2 členy zastupitelstva se shodla na upřesňujících podmínkách pro 
zadání architektonického řešení návrhu prostoru před Restaurací U Zámku tzv. „BUS 
Terminál“ a rozhodla oslovit alespoň 3 architekty s žádostí o nabídkovou cenu za zpra-
cování studie.

• Rada se se zástupcem SDH shodla na nutných opravách stávajícího hasičského auta (vstři-
ky+čerpadlo, ventily u čerpadla+dotěsnění děla, nonstop vzduch a elektřina). Dále rada 
rozhodla odložit celkovou nákladnou repasi a na základě prohlídky zamítla koupi ojetého 
vozu od SDH Zbýšov. Na přístavbu hasičské zbrojnice bude vypracována SDH projektová 
dokumentace a podána žádost na zařazení do návrhu rozpočtu na r. 2017.  

• Rada obce navrhla zastupitelstvu obce zvýšení ceny za vývoz popelnic o 10,-Kč/osobu/rok 
a uvedený návrh promítnout do změny vyhlášky obce. 

• Rada obce nedoporučuje vydávat ani připravovat obecní vyhlášku o dodržování nočního 
klidu. Noční klid nebude obec ovlivňovat obecní vyhláškou. 

• Rada obce schválila roční smlouvu na následnou péči o zeleň (trávník a stromy) vysazenou 
při PC Topolná – Březolupy se zahradnictvím Andrýsek, s cenou 54 308,- Kč bez DPH.  

• Rada schválila nákup pytlů na odpad (PET lahve) u fi rmy INVOS, spol. s r.o. Svárov, v po-
čtu 30 000 ks s cenou 2,95-Kč/kus bez DPH.

• Rada souhlasila s hudebními produkcemi (harmonika, klávesy, kytara) na předzahrádce 
případně uvnitř provozovny AH-Café č. p. 250, a to celoročně. Toto rozhodnutí neruší 
povinnost dodržování zákonů o nočním klidu. 

• Rada na základě splnění podmínek pro vyplacení příspěvku na výstavbu RD č. p. 614 
v proluce v již zasíťovaném území p. č. st. 832 schválila jeho vyplacení v částce 46 000,- Kč 
Mgr. Pavlu Mizerovi.   

• Rada schválila podání žádosti na Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových 
na bezúplatný převod, případně odkup pozemků p. č. 4746, 4734, 4747 podél polní cesty 
na Lhotu.

• Rada schválila nový platový výměr pro ředitelku ZŠ a MŠ Březolupy, ve kterém jsou pro-
mítnuty změny platových tarifů dle nařízení vlády.

• Rada schválila změny rozpočtu reagující na rozhodnutí rady, které mají vliv na rozpočet 
obce rozpočtového opatření č. 7/2016. 

• Rada obce, na základě posledních zkušeností se zraněnými zvířaty a povinností obce je 
převzít jako věc nalezenou, schválila uzavření smlouvy s MVDr. Z. Bernatíkovou na ošet-
ření a případné převzetí zvířete do doby nalezení vlastníka. 

• Rada obce na základě žádosti vedení ZŠ a MŠ schválila využití částky cca 25 000,- Kč 
(ušetřené z rozpočtovaných nákladů na nákup tabulí) na nákup dalšího vybavení učeben, 
např. dataprojektoru.   

• Rada řešila opakovaný vandalismus a nepořádek u altánu za halou. Rada prověří možnost 
monitorování daného prostoru kamerou, vyžádání kontrol ze strany policie ČR apod.

• Rada vybrala na zpracování ideové architektonické studie na akci „BUS Terminál Bře-
zolupy 2016“, která bude řešit prostor stávajících autobusových zastávek před Restaurací 
U Zámku, fi rmu Špiller s.r.o., Štefánikova 131/61, Brno, s cenou 54 450,- Kč s DPH.
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Současná podoba prostoru autobusové zastávky U zámku

• Rada po seznámení se s předloženou upravenou projektovou dokumentací č. 2 RD 
Panáčků v lokalitě Čístré s předpokládanou výstavbou na p. č. 4601 konstatovala, že 
umístění domu odpovídá požadavku rady, tzn. v půli stávajícího vedlejšího RD a s vý-
stavbou dle uvedeného návrhu souhlasí.

• Rada v návaznosti na minulá jednání schválila objednat u p. Hubáčkové ušití 2 ks části 
krojového vybavení pro stárku (2x fj ertůšek + fj ertoch za cca 10.500,- Kč) a pořízení 
i některých ostatních součástí kroje stárky ( 2x mašle, věneček, lajbl, vyšívání) na ná-
klady obce v celkové částce do 20.000,- Kč.

• Rada obce schválila pronájem prostor v budově zámku (jihozápadní křídlo budovy) 
následovně: Bývalý ateliér MgA. Pavel Trucla opakovaně stejnému nájemníkovi, bývalé 
solárko MgA. Zuzaně Hanáčkové, dvě místnosti v suterénu vedle dveří p. Farnému, 
resp. jím zastoupené fi rmě Glow Tube Research, s.r.o. Ceny dle dříve schváleného ce-
níku a pro prostory nově pronajímané novým nájemníkům včetně úlevy na nájmu 
100,- Kč/m2 pro první rok.

• Rada provedla návštěvu místní knihovny a společně s knihovnicí řešila doporučení 
ze zprávy o kontrole. S knihovnicí bylo dohodnuto pravidelné předkládání přehledu 
nevrácených knih a návrhů na odpis ke schválení radou obce. Starosta ve spolupráci 
s knihovnou BBB UH provede kontrolu SW funkcí výpůjčního protokolu, zda umožní 
průběžný rychlý přehled o nevrácených knihách, dlužnících na poplatcích apod. Rov-
něž prověří možnou spolupráci naší ZŠ s knihovnou. 

• Rada obce schválila zpracování a podání žádosti o dotaci z POV MMR na rekonstrukci 
MK Dolní Šraňky s případnou realizací v roce 2017.

• Rada obce vybrala jako dodavatele plynového kotle na bytový dům MH. fi rmu Vacul-
čík Miroslav, s cenou včetně montáže a kapaliny proti korozi do 41.000,- Kč s DPH.



Březolupský zpravodaj

-8-

• Rada obce souhlasila s pronájmem víceúčelové haly za účelem pořádání regio-
nální soutěže dětí  a mládeže ve zpěvu, recitaci apod s vánoční tématikou spolkem 
SPEKTRUM-Krajskou radou dětí a mládeže Zlínského kraje, z. s., a to v prosinci 2016. 
Nájemné za kompletní halu bylo stanoveno na 12.100,- Kč vč. DPH. Za obec Březolupy 
bude využití haly koordinovat paní Emílie Provazníková.

• Rada obce schválila nákup cca 30 až 100 ks stromků včetně ochranných prvků (pletivo, 
nátěr, ..) v celkové částce do 6 000,- Kč k výsadbě na sanované skládce. Výsadbu pro-
vede Myslivecké sdružení Březolupy, které taktéž upřesní druhovou skladbu stromků.

• Rada obce projednala žádost manželů Sedlářových o změnu užívání části RD č. p. 57 
z  bydlení na kadeřnictví a souhlasila se změnou užívání části jejich RD z bydlení 
na  provozovnu kadeřnictví se stanovenými podmínkami, např. zajištění parkování 
mimo místní komunikaci.

• Rada obce na základě žádosti sl. Kavkové podpořené vedením ZŠ a MŠ Březolupy schvá-
lila činnost nového kroužku – výuka zumby v prostorách MŠ Březolupy. Výuka tance 
bude zatím jedenkrát týdně od 16 do 17 hod, pro žákyně 1. stupně ZŠ a bude zdarma.

• Rada obce schválila objednávku na montáž, instalaci a případnou následnou částečnou 
demontáž světelné vánoční výzdoby na sloupy veřejného osvětlení fi rmou TRADIX 
Realizace s.r.o. s předpokládanou cenou do 10 000,- Kč bez DPH.

• Rada obce pověřila Ing. Radka Berecku zajištěním návrhu zadání pro vypracování ná-
vrhu místní úpravy provozu na PC Topolná-Březolupy se zadáním: zákaz vjezdu mo-
torových vozidel s doplněním: vjezd na povolení OÚ Březolupy a OÚ Topolná. 

• Rada schválila návrh p. starosty na zvýšení platů zaměstnancům obce v roce 2017 
o cca 4%.

• Rada schválila navrženou cenu geodetických prací fi rmě Marek Dohnal s cenou 
8 000,- Kč za I. etapu vytýčení pozemků a jejich identifi kaci v trase plánované cyklo-
trasy na Bílovice.

• Rada souhlasila s předloženým návrhem výsadby zeleně v okolí kostela, doporuču-
je pouze umístění cypřišků dále od památníku i budovy kostela. Rada dále schválila 
úhradu za materiál i práci u památníku I. světové války v částce cca do 8 000,- Kč 
bez DPH z obecního rozpočtu.  

• Rada obce schválila žádost SK Březolupy o spolufi nancování dotačního projektu a po-
tvrdila platnost usnesení zastupitelstva o případném spolufi nancování projektu „Šatny 
pro sportovce“ částkou max. 3 mil. Kč z obecního rozpočtu v případě získání dotace 
i pro rok 2017.  

Informace ze zasedání rady a zastupitelstva v prosinci letošního roku budou v dalším 
čísle zpravodaje. 

S blížícím se koncem roku chci připomenout všem spolkům, ale i občanům, aby své 
podněty či žádosti do návrhu rozpočtu obce na rok 2017 uplatnili do 4. 1. 2017.

Zároveň děkuji těm, kteří se jakoukoliv činností podíleli na řešení obecních záležitos-
tí či rozvoji společenského života v obci a všem spoluobčanům přeji pohodové Vánoce 
a do roku 2017 hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. 

Stanislav Bařica, místostarosta obce
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Společenská kronika
Jubilanti  leden – březen 2017

LEDEN

60 let
Smolková Irena

65 let
Andrýsek František
Čejka Ivan
Švábková Anežka
Vajdíková Růžena

75 let
Tomek Stanislav

80 let
Bernatíková Anna

85 let
Janát Jaroslav
Kročilová Ludmila

95 let – nejstarší občanka obce 
Urbánková Marie

Manželé Antonie a Jan  STRAPKOVI  
oslavili v listopadu 55 let společného života – 

smaragdovou svatbu. 
Děkujeme za pozvání a do dalších společných 

let jim přejeme hodně zdraví, pohody a 
spokojenosti.

Manželům Strapkovým jsme nepřáli před 5 
lety k jejich zlaté svatbě, neboť svůj sňatek 
neměli v Březolupech, a tudíž jsme o jejich 

výročí nevěděli. O to více nás potěšilo, že jsme 
mohli nyní přijít popřát. 

Proto opět touto cestou zveřejňujeme, že 
pokud má někdo výročí a chtěl by, aby na 

malou návštěvu přišli zástupci obce či SPOZ, 
aby se nám ozvali na obecní úřad.

ÚNOR

60 let
Herodes Zdeněk

65 let
Fusek František
Hubáček Stanislav

75 let
Ohnutek Jiří

BŘEZEN 

50 let
Kamrlová Jarmila
Zelíková Lenka

60 let
Jurčová Ludmila

70 let
Bednařík Jiří
Hubáček Jindřich
Svobodová Anna

85 let
Hoferková Ludmila
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Obecní akce v roce 2016 a výhled na roky příští 
pokračování ze str. 1

Vedle komunikací lze za větší resp. důležité akce letošního roku považovat zcela jis-
tě i stabilizaci západního štítu objektu Podzámčí s nákladem cca 600.000,- Kč, dále jsme 
s dotací ministerstva kultury 125.000,- Kč a s celkovým nákladem přibližně 200.000,- Kč 
restaurovali sochu Sv. Jana Nepomuckého a v neposlední řadě bych chtěl také zmínit re-
konstrukci kotelny v objektu MŠ. Zde jsme s nákladem řádově 500.000,- Kč a 50% dota-
cí z programu EFEKT ministerstva průmyslu a obchodu pořídili nové kondenzační kotle 
včetně regulace, obdobně jak před čtyřmi lety na budově ZŠ.

V letošním roce proběhlo, případně ještě proběhne, i několik dalších „menších“ 
akcí, uvedu např. výchovné ořezy v parcích včetně zásahu po větrné smršti  v zámeckém 
parku, bylo dočištěno okolí polní cesty např.  na Topolnou či na hranicích s Bílovicemi, re-
cyklovaným materiálem z rekonstruované místní komunikace Kozina byla částečně zpev-
něna polní cesta od hnojáku 
směrem na Zlámanec a mnoho 
dalšího. Nechci zapomenout 
ani na rampu v parku, kterou, 
vedle maminek s kočárky, oce-
ní i starší spoluobčané, kteří se 
schodům rádi vyhnou. 

Co se týká příprav akcí pro 
příští rok či roky pak téměř 
před dokončením, případně 
již ve fázi získávání stavebního 
povolení, máme revitaliza-
ci rybníka Hluboček a jeho 
okolí či Polní cestu Chrástka. 
Místní komunikace Spodní 

Výbor Místní skupiny Českého červeného kříže Březolupy děkuje 
svým dlouholetým členkám, které dovršily tento rok krásné život-

ní jubileum 80 let, za jejich přízeň. Jsou to: Božena Križanová, 
Ludmila Hoferková, Anna Knapová, Brigita Knapová a Ludmila 

Hovorková. Do dalších let jim přejeme hodně zdraví.
Všem spoluobčanům přeje výbor MS ČČK veselé svátky vánoční a 

šťastný rok 2017.
Štěpánka Blahová, předsedkyně

Cíl putování po altánech 28. 9. 2016 – altán Buchlov
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Šraňky a chodník podél hlavní silnice na Zápolí již své stavební povolení také má. U ko-
munikace Spodní Šraňky se budeme snažit získat dotaci z Programu obnovy venkova ČR, 
na chodník na Zápolí pak máme podánu žádost o dotaci z Integrovaného operačního pro-
gramu EU. V případě úspěchu se obě akce budou realizovat v roce 2017, jedna z nich mož-
ná i bez dotace pouze za naše. To ovšem záleží dále na zastupitelstvu obce a samozřejmě 
také na možnostech obecního rozpočtu pro rok 2017.

Projekčně máme na hřbitově nachystáno také statické zajištění zdi (jihozápadní část) 
včetně předláždění chodníků s rekonstrukcí veřejného osvětlení.

V  lokalitě Nad Uličkou a v  základním rozsahu i v  lokalitě Čístré, se pokračuje 
na přípravných pracích na zbudování nových inženýrských sítí pro budoucí stavby rodin-
ných domů. Konečný plánovaný termín pro zprovoznění těchto sítí je na přelomu roku 
2018 a 2019

Nejspíše jste i vy zachytili zahájení prací na revitalizaci prostoru zastávek před Restau-
rací U Zámku, projekt pracovně nazvaný BUSTerminál. U této akce právě probíhá zpra-
cování ideové architektonické studie, v příštím roce se nám snad podaří spolu s veřejností 
vybrat optimální řešení a zpracovat projektovou dokumentaci pro získání stavebního povo-
lení a následně, snad v roce 2018 i revitalizaci tohoto prostoru zrealizovat.

Nechtěl bych opomenout ani naši víceúčelovou halu. Jistě jste si již i vy všimli, že 
stávající sociální zařízení, zbudované spolu s halou v šedesátých letech a jež se k dnešní-
mu dni dočkaly jen drobných, jak se říká „kosmetických“ úprav, jsou již na hraně, ne-li 
za hranou, své životnosti. Vězte tedy, že v současné době tedy vrcholí práce na stavebních 
výkresech řešící celkovou rekonstrukci těchto sociálek a v příštím roce bychom se měli 
dočkat její realizace. Takže až se v hale do roka a do dne potkáme při hodech či jiných 
obdobných akcích, měli bychom už mít sociálky zrekonstruované. Držte nám palce, ať se 
nám to podaří.

Z větších záměrů s výhledem pro příští roky bych rád připomněl některé akce jako je 
např. záměr na Podnikatelský inkubátor řemesel v okolí čistírny odpadních vod, v části 
obce Za Ohradů se bavíme postupně v  čase až o 10-ti bytových domech s  celkem více 
než 60-sáti byty a ve spolupráci s ostatními obcemi Regionu Za Moravú chceme připra-
vit realizaci cyklotras, řešíme i II. Etapu výstavby kanalizace. Tyto projekty jsou ovšem 
dlouhodobější, jsou ve fázi záměru, přípravy projektové dokumentace či jednání s vlastníky 
pozemků a jejich realizace záleží na možnosti jejich fi nancování v období 2017-2022.

Chtěl bych vás také upozornit, že jak zástupci složek tak i běžní občané mohou podávat 
své návrhy na různé akce po obci, které by měly být dle jejich názoru zapracovány do roz-
počtu 2017 či rozpočtů dalších. Pro rozpočet roku 2017 tak můžete učinit podáním pod-
nětu na OÚ Březolupy s tím, že pokud se jím má zabývat rada obce a následně i zastupitel-
stvo ve standardním rozhodovacím procesu, je nutno takovýto podnět doručit nejpozději 
do středy 4.1.2017. Do téhož termínu pak mohou žádat spolky o příspěvek na svou čin-
nost. Jenom spolkům připomínám, že je nutno, obdobně jako loni, použít předepsaných 
formulářů. Více informací také na www.brezolupy.cz

Na závěr mi dovolte poděkovat všem těm, kteří se  podílejí na správě věcí veřejných 
a všem přeji veselé vánoce a šťastný nový rok.

Ing. Petr Kukla, starosta obce
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V potoce uběhlo hodně vody, a tak u nás byly po roce zase hody. Tentokrát se stárky v čele 

krojovaného průvodu. Počasí se vydařilo nad veškerá očekávání, takže se do průvodu oblékly 
zástupy malých i větších dětí a dokonce i jejich rodiče oprášili svoje kroje. Za zvuků tradiční 
a oblíbené Staroměstské kapely následovala mladá a veselá chasa. Bohužel dva víkendy, na které 
se těšíme a s napětím je očekáváme celý rok, utekly hrozně rychle. A tak mi dovolte, milí spolu-
občané, vyjádřit ještě několik vět, které se mi již nevešly do stárkovské řeči.

V první řadě bych chtěla poděkovat organizátorům hodů, a to nejenom těch letošních, ale 
všem, kteří se o jejich uskutečnění starají každoročně nebo třeba co dva roky, ať už je to obec 
nebo některé místní spolky. Poděkování nepatří jenom organizacím, ale především jednotliv-
cům. Těm, kteří jsou ochotní ve svém volném čase pomáhat s přípravami a zejména chodem 
celého dne a večera. Vybírat vstupné, stát celý večer za barem, uklízet až do ranních hodin atd. 
Bez těchto lidí bychom hody mohli těžko uskutečnit. Vždyť každý z nás by se šel radši bavit 
nebo seděl doma u televize. Proto si těchto jednotlivců musíme vážit a doufat, že je ta ochota 
pomoci druhým, obci s tradiční akcí bez jakéhokoliv adekvátního protiplnění, nepřejde. Ba co 
víc, přát si, aby se takových lidí mezi námi našlo do budoucna více.

Poděkování si zaslouží jistě i rodiče, kteří připraví a vypraví své děti do krojů. Zejména 
za to, že své děti vedou k této krásné lidové tradici a již od malička, někdy dokonce už od kočár-
ku, v nich probouzí lásku k folkloru, tanci, písni a nemateriálním hodnotám, což si myslím, že 
v dnešní době internetu a sociálních sítí je opravdu důležité. Vždyť právě v dětech se vychovávají 
budoucí generace, které mohou tuto naši tradici dále zachovat a rozvíjet. Proto jsme také v le-
tošním roce po několikaleté přestávce obnovili dětské tanečky, tentokrát z řad všech dětí, které 
si chtějí obléct kroj a zatančit, aniž by musely navštěvovat zájmové kroužky. Děti se díky nácvi-
kům a vystoupení staly ještě více součástí hodového dne a snad si na to jednou vzpomenou, 
až se budou po základní škole rozhodovat, jestli jít v kroji nebo ne. Doufám tedy, že se podaří 
i tuto tradici dětských tanečků nadále uchovat. Proto děkuji všem, kteří se podíleli na nácviku 
dětských tanečků, protože práce s dětmi, ať už s těmi, co tančí pravidelně, nebo s těmi, pro které 
vystoupení na hodech bylo vůbec prvním vystoupením před publikem, není vůbec jednoduchá, 
natož v tak krátkém časovém úseku.

Velmi mě těší, že krojovaný průvod se rozrůstá nejenom počtem malých dětí, ale i počtem 
rodičů v krojích, kteří rádi zavzpomínají na svá hodová léta. Doufám, že i tato tradice se bude 
nadále rozrůstat, protože hody nejsou jenom záležitostí té konkrétní chasy v dané době, ale celé 
obce, která si je může užít právě tím, že společně vyjde v kroji do slavnostního průvodu. Vždyť 
kdy jindy potkáte tolik známých lidí, se kterými se pravidelně nestýkáte. Hody jsou přece jenom 
tou nejslavnostnější akcí v obci za daný rok.

Nesmím zapomenout poděkovat velmi důležitému, i když trochu skrytému článku – rodi-
čům stárků i všem jejich rodinným příslušníkům, kteří stárky (obecně, nejenom letos) vypraví 
a podpoří jak fi nančně tak především psychicky. I když se někomu může zdát, že hlavní je pře-
ce to, aby se členové chasy chtěli funkce stárků zhostit sami, není to vždy rozhodující. Věřím 
tomu, že každý hodař si někde v koutku duše přeje stát se stárkem či stárkou, ale okolnosti tomu 
nepřejí. Finanční stránku si třeba stárci zvládnou vyřešit samostatně, ale to jim stejně nena-
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hradí rodičovskou oporu, kte-
rou potřebují. Věřte, že vět-
šina hodařů nemá zkušenost 
s  vystupováním před tako-
vým množstvím lidí, jaké se 
na hody sejde, a v roli stárků, 
kdy mají vystoupit před lidmi 
a být jeden den těmi nejhlav-
nějšími v obci, se cítí hodně 
nervózně. Mají strach, aby si 
neudělali ostudu, lidé je nepo-
mluvili a aby ty hody sobě ani 
celé chase nezkazili. A  právě 
v  takové chvíli potřebují pod-
poru rodičů stejně, jako je ro-
diče podporují v jejich vzdělá-
ní a zálibách. Vždyť nakonec, 
rodiče, až odtančíte svá dvě 
sóla, budete na své děti, které 
na sebe vzaly zodpovědnost 
za vedení kolektivu mladých 
lidí, průběhu hodových dnů, 
a tuto roli zvládly, pyšní. 

No a ten největší dík pa-
tří lidem, bez nichž by se tato 
krásná tradice vůbec nekonala 
– hodové chase. Budu se opa-
kovat, když řeknu, že v součas-
né době, je podivuhodné, že se 
najdou mladí lidé, kteří se ve volném čase pravidelně schází, aby se naučili nové tance a písničky 
nebo zopakovali ty staré. Během hodové sezóny se snaží navštívit co nejvíce hodů v okolí, aby 
si mohli zatančit a již předem nasát tu pravou hodovou atmosféru. Po dvouměsíčním snažení 
předvedou veřejnosti to, co se naučili. I pro ně to může být mnohdy první veřejné vystoupení. 
A největším oceněním pro chasu je, když se na ně přijdete podívat, ať už přes den nebo na večer-
ní zábavu, kde si zatančíte, a pokud se chase tanečky podaří, odměníte je potleskem.

Přišlo mi, že hodová chasa si letos hody i dozvuky užila, a to tím nejlepším způsobem – 
tančila, zpívala na dechovku i na cimbál, skákala pod pódiem na Zpěv skřivana. Někomu ty 
hody můžou připadat jiné než před deseti lety, ale ani před deseti lety nebyly hody stejné jako 
před dvaceti či třiceti. A za dvacet let ty hody můžou vypadat také odlišně. Každá generace si je 
utvoří po svém a přizpůsobí své době, ale nejdůležitější je, že základ zůstává pořád stejný: obléct 
si kroj, zatančit si, zazpívat a hlavně si ty hody užít. A já doufám a věřím, že pokud v tomto 
budeme děti a mládež nadále vychovávat a podporovat, hody se v naší obci udrží po desítky let!

Barbora Šohajková, březolupská stárka 2016
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Začátek školního roku zahájili žáci naší školy pohybem. Pro žáky 5. až 8. ročníku jsme při-
pravili školní kolo dopravní soutěže. Soutěžilo se ve čtyřech disciplínách – trychtýř, žebřík, sla-
lom a kolejnice. 

Hodnocení v jednotlivých ročnících:
• 5. ročník 

Chlapci: 1. místo – Jakub Brázdil, 2. místo - Miroslav Ondroušek, 3. místo – Ondřej Gaj-
důšek.
Dívky:  1. místo – Bára Pektorová, 2. místo - Darina Trubelíková, 3. místo – Nicol Mikul-
cová.

• 6. ročník 
Chlapci: 1. místo – Michal Harsa, 2. místo - Jakub Melichařík, 3. místo – Patrik Fusek.
Dívky: 1. místo – Adéla Řezníčková, 2. Místo - Aneta Kubíčková, 3. místo – Eliška Zálešá-
ková.

• 7. ročník
Chlapci: 1. místo – Kryštof Tkadleček, 2. Místo - Tomáš Hoferek, 3. místo – Vojtěch Bachan.
Dívky: 1. místo – Eliška Žůrková, 2. místo - Žaneta Zachovalová, 3. místo – Mariana Pro-
kopová.

• 8. ročník
Chlapci: 1. místo – Josef Mizera, 2. Místo - Filip Grygar, 3. místo – Pavel Hubáček.
Dívky: 1. místo – Lucie Kolková, 2. místo - Michaela Kovačíková, 3. místo – Tereza Bělčí-
ková.
Nejlépe ze všech si vedl Josef Mizera, na 2. místě se umístil Filip Grygar a na 3. místě skončil 

Pavel Hubáček. V kategorii dívek na 1. místě skončila Lucie Kolková, na 2. místě Michaela Ko-
vačíková a na 3. místě Tereza Bělčíková.

Letošní hodová chasa měla nacvičené pásmo pěkných tanečních kreací, doprovázených ve-
selým zpěvem. I malý krojovaný dorost nezůstal pozadu a snažil se zpívat a tancovat ze všech 
sil! V těchto mladých vidíme pokračovatele hodových tradic a věřím, že již nikdy nezaniknou!

Pestrost a krása našeho kroje nás stmeluje s tímto krajem Moravského Slovácka. Letošní 
stárka Barborka Šohajková nešetřila úsměvem a při vstupu do sálu zářila jak vycházející sluníč-
ko. Stárek Michal Hubáček zpíval a tancoval jako o závod. Při pohledu na tančící hodovou chasu 
cítíme radost z mládí i my dříve narození! Tak ať se Vám mladým daří nejen ve zpěvu a tanci, 
ale i v životě!

Všem, kdo se na přípravě a organizaci hodů podíleli, všem, kdo taneční zkoušky vedli, 
a všem zúčastněným, patří velký dík. Ať i v příštím roce uslyšíme zpívat hodovou chasu: „Čí sú 
hody, naše hody….“ 

MUDr.  Anna Otrhálková

Březolupské hody 2016

Podzim v naší škole
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Žáci 4. ročníku absolvovali podzimní výukový program na dopravním hřišti v Uherském 
Hradišti. Další část programu je čeká na jaře.

Žáci 2. a 3. ročníku zahájili plavecký kurz v Plavecké škole Uherské Hradiště.
Žáci 5. – 9. ročníku prošli kurzem zdravovědy. Žákyně střední zdravotní školy s nimi prošly 
nejdůležitější praktické úkony první pomoci.
Žáci 8. ročníku se zúčastnili soutěžního dne integrovaného záchranného systému v areálu 

Amfík Bukovina v Popovicích. I přes nepřízeň počasí žáci soutěž bez problémů zvládli a obo-
hatili si své znalosti o nové důležité poznatky z oblasti první pomoci, požárů a chování člověka 
za mimořádných událostí.

Všichni žáci 8. a 9. ročníku se v rámci přírodopisu  zapojili  do soutěže Přírodovědný klo-
kan. Nejvyšší ohodnocení získali Přemysl Kadlčík, Šimon Janků, Dominik Parač, Sára Pauříko-
vá a Michal Mikel.

Počátkem října pořádala naše škola kvalifi kační turnaj Coca-Cola Cup. Turnaje se zúčastni-
ly tři školy – ZŠ a MŠ Bílovice, Církevní škola Zlín a ZŠ a MŠ Březolupy. Hrací doba byla 2x 20 
minut. Naše škola postoupila do dalšího kola, které se uskutečnilo v Tlumačově. 

Kvalifi kace na Mc Donald Cup

V rámci hudební výchovy navštívili žáci výchovné koncerty v Kongresovém centru Zlín. 
Žáci postupně poznávají hudební žánry a učí se chování v hudebním prostředí. Uskutečněné 
koncerty byly Den hraček, Th e Beatles – příběh legend a F-dur Jazzband.

Do hodin anglického jazyka zavítal – nový, již čtvrtý v pořadí, rodilý mluvčí. Žáci s ním mají 
pravidelně jednu hodinu za měsíc. 

U žáků 2. a 6. ročníku proběhl výukový program požární prevence Hasík.
Všichni žáci školy postupně  absolvovali  výukový program Etická  výchova.  
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V měsíci říjnu proběhl sběr papíru. Nejvíce papíru nasbíral Lukáš Trucla, a to 322 kg. 
Na 2. místě se umístila Barbora Hájková, která nasbírala 310 kg a na 3. místě Monika Ku-

chařová s 256 kg.  Hodnocení tříd bylo následující – na 1. místě se umístila 4. třída s 789 kg, 
na 2. místě 3. třída s 650 kg a na 3. místě 2. třída s 465 kg papíru. Celkové množství nasbíraného 
papíru za školu bylo 2 821 kg.

Žáci 3. - 8. ročníku se, tak jako každý rok, zúčastnili soutěže v netradičních sportovních 
disciplínách s názvem Zlínský vorvaň.

Mladší i starší žáci se zúčastnili turnaje ve fl orbalu. 
Tvořivé dílničky, do kterých se zapojují převážně žáci 1. stupně, probíhaly jednou za měsíc. 

Děti si vyrobily plátěné tašky a pohankové polštářky.

Radost z tvoření je znát – dílničky v základní škole

Začátek měsíce prosince patří přípravě dětí na Vánoční jarmark. Každá třída se snaží přispět 
k vánoční atmosféře svými výrobky. V letošním roce se třídy zaměřily na výrobu předmětů 
z keramiky a jiných přírodních materiálů.

Mgr. Miroslava Chlachulová

POZVÁNKA

Spolek rodičů při ZŠ Březolupy Vás srdečně zve na SPOLEČENSKÝ 
VEČER RODIČŮ, který se koná v sobotu 21. ledna 2017 od 20 hodin 
ve víceúčelové hale v Březolupech. K tanci a poslechu zahraje skupi-
na „Motýl Erika“.
V průběhu večera vám nabídneme: 
- zahájení večera polonézou žáků 9. třídy 
- bohatou tombolu s atraktivními cenami
- pestré občerstvení 

Srdečně zveme všechny, nejen rodiče, aby přišli podpořit tuto akci.
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Březolupský kostel v adventním večeru

Často se mi dostalo otevřených dveří jak u pana starosty, v mateřské či základní škole, tak 
i v domech mnoha z vás, které jsem navštívil a které nesu stále v srdci. I farnost otevírá dveře far-
ního kostela k bohoslužbám, k loučením s našimi zemřelými, ke koncertům nebo u příležitosti 
Noci kostelů. Rovněž farní budova nabízí své prostory k Farnímu besedování, také k rodinným 
a společenským slavnostem. Obec Březolupy nesu stále ve svém srdci od chvíle, kdy jsem se 
v červenci t. r. v kostele rozloučil a přešel jsem do farnosti Uherské Hradiště. Jako děkan jsem 
byl spolu s 16 kněžími pověřen správou děkanátu Uherské Hradiště. 

Uvítali jste mezi sebou nového kněze P. Jindřicha Peřinu. Koncem listopadu se rozhodl 
na vlastní osobní žádost ukončit ze zdravotních důvodů své působení ve farnostech Bílovice 
a Březolupy. V době adventní přichází a správou obou farností je pověřen P. Pavel Macura. 
Ať je jeho působení mezi vámi požehnané a zakoušíte mnohé radosti ze všeho, co budete spo-
lečně prožívat. A těch nabídek je opravdu hezká řádka.

Adventní doba nás připravuje na příchod Ježíše Krista, kterému máme otevřít „ svá srdce, 
aby mohl vejít slávy Král“. Tak to zpíváme v jedné adventní písni. O Vánocích může každá ro-
dina tuto skutečnost prožít. 

Velmi jsem se v tomto roce zaradoval, když s námi při prázdninovém pobytu v Dolomitech 
putovali rodiče s dětmi. Radovali jsme se a zpívali jsme spolu s nimi. Často nás děti vytáhly 
až na vrchol. Úplná rodina, která zakouší domov, může mít svým příkladem vliv na své okolí. 

Zaradoval jsem se ještě více, když papež František vydal v letošním roce exhortaci Amoris 
laetitia, tzn. „Radost z lásky“. Papež dává obyčejné a skromné rady, které jsou aktuální přede-
vším o Vánocích. 

Otevřete svá srdce, 
aby mohl vejít slávy Král
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O Vánocích se může mnoho změnit, aby celý nový rok dostal nový náboj a novou vnitřní 
mízu. V jednom dopise Ježíškovi stálo: „Ježíšku, dej mi více lásky, ať mají na mě rodiče čas.“ 
Dítěti udělá radost pod stromečkem třeba drobný dárek. A když k tomu přibalí rodiče více 
času, když ho obejmou a dají mu jako křesťané požehnání, pak Vánoce mohou být každý den. 
Výchozím bodem lásky je vzájemná láska a věrnost rodičů před očima svých dětí. Vidí vaše 
děti, jak se jako manželé máte rádi, jak se obejmete a políbíte? Jeden žák ve škole mi řekl, že to 
vidí jen v televizi. Děti potřebují vidět na vlastní oči „v přímém přenosu“ rodičovskou lásku, 
úctu a věrnost. 

Rád se do Březolup vracím a někdy duchovně vypomáhám. Rád se s vámi a za vás mod-
lím. Modlitba je silný most, který nás může stále spojovat. Přeji vašemu novému duchovnímu 
správci a vám všem, abyste čas Vánoc – čas narození Ježíše Krista, prožili jak ve svých rodinách, 
tak i ve farní rodině v kostele spokojeně, radostně a požehnaně. A do nového roku si všichni 
podejme ruce s přáním zdraví a štěstí.

Ať na vás denně sestupuje Boží požehnání. 
Všechny vás zdraví za mnoho vděčný P. Josef Říha, děkan v Uh. Hradišti.

Vánoční balíček. To je název projektu, který od roku 2008 každoročně realizuje Arci-
diecézní charita Olomouc. Ta má na Ukrajině předem vytypované děti ze sociálně slabých 
rodin nebo dětských domovů, jimž zajišťuje v naší zemi dárek, který je jim předáván v době 
slavení svátků v lednu nového roku. O každém, do projektu zařazeném dítěti, jsou k dispozici 
údaje, na jejichž základě dárce připraví balíček. 

Naše farnost Březolupy se do projektu zapojila poprvé v roce 2015. Skupina maminek, 
která se schází každé pondělí, se tehdy rozhodla, že svými penězi přinese radost některému 
z dětí. Na portále Charity jsem nám nejprve vybrala holčičku, Nadiju Bojčuk z Kolomyje, 
a  oté jsme uspořádaly mezi sebou sbírku. Sešlo se nám 1500 Kč, za které jsem nakoupila 
zimní boty, bundu a nějaké drobnosti. Vše jsem se souhlasem kněze vystavila v kostele, poté 
zabalila a odvezla do zlínské Charity, která balíček předala do Olomouce.

Na celém projektu je mi sympatické, že k vybranému dítěti dostanu údaje o věku, výšce 
postavy a velikosti obuvi, neposílám hotovost, ale zboží, které sama vyberu. A zřejmě tento 
fakt oslovil naše farníky i letos. 

Tentokrát jsem ale požádala pana faráře, abych paralelně s tradiční sbírkou na Charitu 
mohla v zadní části kostela umístit pokladničku na výše zmiňovaný projekt a „objednala“ 
jsem nám dítě. Zpočátku na dně zavařovací sklenice leželo jen pár drobných. Bylo mi úzko. 
Následující neděli jsem ale vyhodnotila, že ve sklenici jsou papírovky a je třeba je přepočítat 
a částečně odvést. Jaké bylo moje překvapení, když jsem se dostala k částce 5 300 Kč, která 
byla ještě následující týden navýšena o 3 035 Kč, a celková suma se tak vyšplhala na 8 353 Kč! 
K Mariji Martynjuk, 13leté slečně, jsem tedy přibrala Jurije Dzjobana a Viktora Kovaľčuka, 
dva 14leté chlapce, a vydala jsem se na nákupy.

Děti na Ukrajině se budou 
opět radovat z vánočních balíčků
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1. Úvod
Přesně po roce plním „slib“ a v letošním čtvrtém čísle našeho obecního zpravodaje uve-

řejňuji další a již poslední článek o březolupských rodech, tentokráte ze vzdáleného století 17.
V tomto případě je již psaných materiálů poskrovnu, a tak jsem vycházel zejména z tzv. 

Lánového rejstříku z let 1656-69, což je nejstarší soupis vlastníků půdy na Moravě, a tedy 
i u nás v Březolupech. Dalším zdrojem byly zápisy z matrik narozených a oddaných (kam byly 
zaznamenáváni i občané nemajetní) Farnosti Bílovice z let 1690 – 1699, kam naše vesnice v té 
době spádově patřila.  

2. Nejrozšířenější rody v 17. století
Nejdříve se zaměřím na rody, které patřily v obou informačních zdrojích mezi nejpočetněj-

ší. V této době ještě nebyla používána popisná čísla domů, která byla zavedena až roku 1771, tj. 
o více než sto let později, a proto není ani většinou možné jednotlivé rodiny úplně spolehlivě 
propojit směrem do budoucnosti.   

V prvním seznamu uvedu rody, které byly zastoupeny v Lánovém rejstříku v roce 1669 více 
vlastníky půdy. Byly to tyto rody: BOBOLÍKOVI, LYSOŇKOVI, PÁNKOVI, ŠVECOVI, SAM-
KOVI, JUŘÍČKOVI a POLÁCHOVI. Zajímavostí je, že se v té době používalo spíše příjmení ve 
tvaru: Lysoňků, Pánků, Šveců apod.

Dále jsou v tomto soupisu již i další takříkajíc „starobřezolupské“ rody: BARTONÍK, ŠVEN-
DA, BLAŽEK, BLAHA, HOFEREK A HUBÁČEK. Některé z nich se udržely v Březolupech až 
do dnešních dnů, jiné pak vymřely v době nedávno minulé.

Čtení Lánového rejstříku není vůbec jednoduché. Z tohoto důvodu nemám zatím všechny 
údaje spolehlivě ověřeny. V současné době si ho mohou zájemci prohlédnout na internetových 
stránkách Moravského Zemského archívu v Brně. Pro ilustraci připojuji úvodní část rejstříku 
pro Březolupy v originále.

Březolupské rody ve II. polovině 
17. století

Vždy jsem překvapená, jaká je ochota prodávajících, slevy jsou neskutečné (ještě u po-
kladny - 500 Kč). Mohla jsem si dovolit nakoupit kvalitní oblečení, ve kterém bude dětem 
teplo. Navíc mi kaplan P. Artur Kozik dodal od svého kolegy působícího na misii na Ukrajině 
vánoční přání v ruštině. K tomu jsem přidala zimní fotku našeho kostela s razítkem Farnosti 
Březolupy.

Prvního prosince balíčky putovaly do Zlína.
Mám radost! 
Děkuji všem, kteří nepřestali být milosrdní i po skončení Roku milosrdenství vyhlášeném 

papežem Františkem. 
Ať máme k sobě stále blíž!

Mgr. Věra Polášková             
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V následující tabulce jsou uvedeny rody, které žily v Březolupech ve větším počtu na samém 
konci 17. století v letech 1696 až 1699. Dále uvádím také ty rody, které sice nebyly tak početné, 
ale jsou v obci rozšířeny až do dnešní doby. Využil jsem zde údajů zjištěných z matrik naroze-
ných a oddaných Farnosti Bílovice.

rod počet rodin 1696-99 jiný tvar příjmení
Bartoník 1 Bartoníček
Blaha 1 Blahušek
Blažek 3
Bobolík 2
Bolenoška 2
Čižmář 2 Čižmařík
Dýšek 1
Fusek 1
Hoferek 2
Hrabica 2
Hubáček 2
Kovář 3
Krejčiřík 2
Lysoněk 1
Otépka 1
Polách 2
Rozinek 2
Vadas 2
Zbytek 2

Pro dokreslení uvádím latinský originál zápisu o svatbě občanů Březolup. Jana, syna Petra 
Polácha, a Anny, dcery Václava Švece. Svatba se uskutečnila dne 23. 1. 1696 ve farním kostele 
v Bílovicích.
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3. Zajímavé rody z let 1656-99
Nejprve uvedu přehled největších vlastníků půdy v době vytvoření Lánového rejstříku, což 

byli tříčtvrtělánící. Ti vlastnili přibližně 14 hektarů půdy. Byli to následující občané tehdejších 
Březolup: Václav NEČEKAL, Jan BOBOLÍK, Mikuláš BARTONÍK, Pavel HUBÁČEK, Jan JU-
ŘÍČEK, Jan POLÁK a MATUŠÍK (u některých vlastníků byla uvedena pouze příjmení).

Pozdějším „drobením“ vlastnictví pozemků se již tak velcí vlastníci v Březolupech (ani v ji-
ných vesnicích) většinou nevyskytovali. Například v dalším soupisu vlastníků, tzv. Terezián-
ském katastru z roku 1775, již byli v Březolupech největšími vlastníky polností půlláníci. Bylo 
jich jedenáct. Úplný seznam z roku 1775 je možné si přečíst například v knize Kronika Březolu-
py do roku 1918, autorů Stigler, Kopal, vydané Obecním úřadem Březolupy roku 2001. Případ-
ní zájemci si mohou knihu i v současné době zakoupit na OÚ Březolupy.

Další příjmení ze 17. století již v průběhu pozdějších staletí z „rodové mapy“ Březolup zmi-
zela v propadlišti dějin, ale myslím si, že si i přesto zaslouží malé připomenutí. Byla jimi na-
příklad: KRCHŇÁK, MIKULA, ZIMOLKA, ŠVEC, MATYÁŠTÍK, DANĚK, BOLENOŠKA, 
PAVLŮ, MARTINŮ, BEČICA, ŘIBOVSKÝ, FRANCEK, MANDÍK, MEZÍRKA, POCHAB, 
ROZINEK, nebo ZBORNÍK.

4. Závěr
Tímto textem končí čtvrté a poslední putování historií březolupských rodů. Tentokrát jsem 

vás seznámil s obyvateli naší obce v již poměrně hodně vzdáleném století sedmnáctém. Zjišťování 
informací bylo již velmi složité, jak sami můžete posoudit na vložených ukázkách archiválií. Zcela 
určitě bude možné na moji práci navázat a téma v budoucnosti ještě více probádat a rozšířit. 
Samozřejmě, že rodů v naší obci za 318 let v období 1657 – 1975 bylo podstatně více, než jsem po-
stupně vyjmenoval ve svých článcích. Zaměřil jsem se však zejména na rody v obci více zastoupe-
né, nebo něčím zajímavé. Samozřejmě mám ve své databázi i rody další. Informace o nich mohu 
sdělit případným zájemcům (stejně jako již několikrát v nedávné době) elektronicky po jejich do-
tazu zaslaném na e-mailovou adresu: radek.berecka@seznam.cz, případně při osobním setkání. 

Tento článek, stejně jako i všechny ostatní s historickou tématikou, bude umístěn pro pří-
padné zájemce na internetové stránce obce Březolupy (www.brezolupy.cz) v záložce HISTORIE 
OBCE. Přeji všem čtenářům pohodové sváteční dny a hodně zdraví, štěstí a klidu v novém roce 
označeném letopočtem 2017.

Ing. Radek Berecka, kronikář obce Březolupy 
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Máme tady poslední  roční období– zimu. A právě v tomto čase prožíváme nejkrásnější 
svátky roku, Vánoce...Vím, že dnešní chlapci a děvčata, i když žijí v moderním světě a mají 
docela jiné starosti, než děti v dobách minulých, se na Vánoce těší, hlavně na krásně nazdobený, 
svítící stromeček a na spoustu dárků pod ním. Pro nás dospělé je to spousta starostí, nakupo-
vání, uklízení, pečení, ale nakonec spokojenost v rodině a zářící oči našich ratolestí, jsou pro 
nás tou nejkrásnější odměnou. Škoda, že už asi nezažijeme půlnoční jízdu zasněženou krajinou 
v saních tažených koňmi a ponocného s halapartnou vytrubujícího o Svatvečeru vidíme už jen 
na Ladových pohlednicích, přesto kouzlo Vánoc je i v dnešní, „uspěchané“ době silné. Mnozí 
z nás si totiž uvědomují to základní - „Vánoce s Ježíškem  v jesličkách, to není jen kus historie, 
lidových tradic nebo jen náboženská záležitost. Je to především doba víry v dobro v lidské duši 
a naděje, že „pokoj lidem dobré vůle“ nezůstane jen nesplněným přáním.

Přeji Vám všem klidné a spokojené Vánoce strávené se svými nejbližšími a do roku 2017 
hodně zdraví, radosti a spokojenosti.

Olga Rosíková
Pro všechny, kteří pečou „na poslední chvíli“ pár receptů:
Medovníkové kuličky /jsou opravdu výborné/
Na těsto si připravíme: 2 vejce, 60g Hery, 2 lžičky sody, 4 lžíce medu, 200g cukru a 500g 

hladké mouky, všechny přísady spojíme a vytvoříme pláty, které ve vyhřáté troubě upečeme /asi 
10 minut na 180 st./ do růžova. /pokud není čas, můžeme koupit i hotové medovníkové pláty/. 
Pláty pomeleme na jemno.

Z másla a kondenzovaného karamelového mléka vymícháme krém. Do něho postupně při-
dáváme pomleté pláty. Část si necháme na obalování. Tvoříme kuličky a obalujeme. Na obalo-
vání můžeme použít i ořechy. Necháme v ledničce ztuhnout.

Tiramisu kuličky /po kterých se jen zapráší/
Hmotu na kuličky si připravíme ze 360g pomletých piškotů,250g mascarpone, 6 pol. lžic 

černé kávy, 6 pol. lžic rumu /můžeme i ubrat/, asi 2 polévkových lžic moučkového cukru a lžičky 
vanilkové esence. Všechno smícháme, tvarujeme kuličky, které obalujeme v kakau. Necháme 
v lednici zatuhnout.

Pracny /bez nich Vánoce nejsou Vánoce/
Těsto si připravíme tak, že zpracujeme 280g másla, 350g hladké mouky, 250g moučkového 

cukru, 250g mletých ořechů, 40g kakaa, asi lžičku mleté skořice a špetku hřebíčku. Do formiček 
na pracny vtlačujeme kousky těsta a pečeme ve vyhřáté troubě asi 7 minut. Vyklopíme a ještě 
horké obalujeme v moučkovém cukru. Pracny necháme uležet v chladu. Čím delší je doba ule-
žení, tím lepší pracny jsou.

V roce 2016 můžete knihovnu naposledy navštívit v úterý 20.prosince od 15,00 do 18,00 ho-
din. V roce 2017 se na Vás těším každé úterý od 15,00 do 18,00 hodin a každý pátek od 15,00 do 
17.00 hodin.

Březolupská knihovna
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První den podzimních prázdnin uspořádal DDM ASTRA společně s Chřibským lenocho-
dem turistický tandem závod S buzolou a mapou. Na trať se vydávaly dvojice, a přesto, že někte-
ří účastníci ještě nikdy buzolu ani turistickou mapu neviděli, všichni se vrátili v pořádku do cíle. 
33 účastníků potrápil silný a studený vítr, ale příjemně vyhřátá Koliba s horkou pizzou a čajem 
či limonádou dala všem na zimu rychle zapomenout. Napětí při vyhlašování vítězů bylo vel-
ké, protože putovní pohár chtěl získat každý. Vítězství bylo těsné, ale zasloužené. Blahopřejeme 
Markétce Sekaninové a Barunce Brázdilové.

Jana Mašková

Ve dnech 17. – 20. 11. 2016 proběhl v pro-
storách Domu zahrádkářů v Březolupech 
III. ročník výstavy Tvoření, života koření.

Své práce tu vystavovaly jak děti z krouž-
ků DDM ASTRA, tak ženy a dívky, pro které 
je tvoření zábavou i potěšením. Letos byla vý-
stava prodejní a zaznamenala rekordní počet 
návštěvníků. Ti zde mohli nakoupit adventní 
věnce, ozdoby a dárky na Vánoce, ale třeba 
i domácí marmelády.

Děkujeme všem, kteří se naší výstavy zú-
častnili a těšíme se na její IV. ročník.

Více fotografi í na:  http://zpevulka.rajce.
idnes.cz/Vystava_tvoreni_2016/ Jana Mašková

S buzolou a mapou

Tvoření života koření…
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24. září 20l6 nás vítal krásný, téměř letní den plný slunce, s modravou oblohou bez mraků. 
Klub březolupských důchodců uskutečnil výlet na jižní Moravu do zámku Valtice a okolí. Zámek 
je po komplexní renovaci a byli jsme překvapeni jeho krásou a podrobným výkladem paní prů-
vodkyně, trvajícím asi hodinu.

V mnoha místnostech byla původní dřevěná podlaha bývalých vlastníků zámku z rodu 
Liechtensteinů skládaná do různých vzorů. Tapety, zdobící stěny komnat, a množství obrazů 
umístěných na stropech místností, dotvářely krásu dojmů. Nábytek a stolky zdobené různým 
vzácným dřevem, perletí a kovem, křišťálové lustry a brokátové potahy čalouněného nábytku 
dokazovaly vkus majitelů. Několik anglických porcelánových jídelních souprav zdobených vzo-
rem s růžovonachovým odstínem dotvářelo atmosféru pěkného dojmu. Vytápění komnat bylo 
vedeno z chodeb a vedlejších místností krásnými kachlovými kamny a krby. Nás ženy fasci-
novalo množství koupelen obložených vkusně barevně sladěnými obklady a splachovací WC. 
Zaregistrovali jsme i obklady stěn z umělého mramoru a dřevem ve výklencích oken. Nádherná 
byla i výzdoba zámecké kaple se vzácnými varhanami.

Ve druhém patře zámku jsme navštívili výstavu korunovačních klenotů v dějinách světa. 
Byly to velmi přesné a rakouským zlatníkem krásně zpracované kopie podle originálních před-
loh. Byla tam i kopie svatováclavské koruny. Náměstí Valtic vévodí kostel Nanebevzetí Panny 
Marie a morový sloup umístěný v jeho blízkosti.

V bývalém pohraničním území, blízko hranice s Rakouskem, jsme obdivovali památník po-
stavený k poctě císaři Josefu l. Kolonáda postavená na mírném vršku, podepřená množstvím 
sloupů s umně zdobenými hlavicemi, a na jejím vrcholu nádherná vyhlídka do okolí a až do Ra-
kouska! Nápis: „Syn otci, bratr bratru“ symbolizuje její výstavbu. Pro veřejnost byla zpřístupněna 
až po roce l989.

Výlet klubu důchodců do Valtic a okolí



-25-

Březolupský zpravodaj 

Ve městě vína jsme nemohli vynechat ani návštěvu vinného sklepa, tedy v jeho podloubí 
ve venkovním posezení, a ochutnání výborného burčáku z letošní úrody a kvalitního vína. Něco 
z těchto darů přírody jsme zakoupili i pro naše blízké domů, aby měli i oni vzpomínku na náš 
krásný výlet.

Za Valticemi jsme navštívili ještě zámeček královny lovu Diany - Randezvous.
Cesta domů uběhla v družném hovoru účastníků a ohleduplné jízdě našeho řidiče pana 

Zdeňka Křena velmi rychle. Z výletu nám zůstanou krásné vzpomínky na prožité chvíle a výbor-
nou organizaci celé akce paní Ludmilou Zůfalou. Okolní vesnice, kde není klub důchodců ani 
jiné aktivity pro ně, nám mohou jen závidět.

MUDr. Anna Otrhálková

Něco z historie valtického zámku
První písemná zmínka o Valticích je datovaná z l0. ledna 1193. Ještě dříve tu stával opevně-

ný objekt s hliněnými a dřevěnými valy. Patřil rodu SEEFELDU, později ve l4. století RANHEN-
STEINUM a KUENRINGUM a ještě později LIECHTENSTEINUM. V letech 1715-1720 byla do-
končena modernizace 1. patra a přiveden vodovod do zámku. V letech 1788- 1790 bylo u levého 
předzámeckého traktu přistavěno divadlo. Za vlády knížete Jana 1. Josefa, který byl polním mar-
šálem a velitelem jízdy za napoleonských válek, probíhala rozsáhlá renovace zámku, jakým bylo 
obložení stěn z umělého mramoru, brokátové tapety stěn a výzdoba stropů.

Na konci 2. světové války zde pobývali ruští zajatci. Po válce byla část vybavení zámku rozkra-
dena. V roce 1947 byl v předzámeckém křídle zřízen „ženský tábor nucených prací“. Ženy pracovaly 
ve vinných sklepích a na statcích. Část zámeckých prostor se využívala jako dílny, sklady pro do-
pravu, jízdárna sloužila k sušení tabáku. V roce 1964 bylo zdemolováno divadlo a zřízeno na jeho 
místě v zámku parkoviště traktorů. 

V průběhu sedmdesátých let minulého století začala obnova zámku a ta trvá doposud. V letech 
2014 - 2015 díky fondům EU a národního památkového ústavu se zrenovovala replika pozdně 
barokního divadla. V roce 2016 se otevřely privátní komnaty liechtensteinských princezen v 1. patře 
zámku. V roce 1996 byl celý zámek a jeho areál zapsán do seznamu světového kulturního dědictví 
UNESCO.
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Zahrada může být krásná a plná barev i v prosinci. Jehličnany a stálezelené listnáče nabízejí 
celou škálu odstínů od světle zelené po modrosivou. V zimě obzvláště vyniknou i jejich tvary. 
Pohledné jsou i suchá stébla okrasných trav, které se před zimou neseřezávají. Nejenže jsou 
v ojínění skvostem zahrady, ale chrání střed rostliny před promrznutím. Vskutku zářivými 
ozdobami zimních zahrad jsou pak keře s okrasnými plody, které na větvích často zůstávají 
dlouho do zimy.

Pokud není zem promrzlá, můžete v prosinci vykopat jámy pro jarní výsadbu dřevin. Ne-
jenže si ušetříte práci na jaro, kdy na zahradě obvykle nevíte, kam dřív skočit. Jámy budou 
pro stromky dokonale připravené, neboť stěny se důkladně okysličí. Pokud zahradu nepřikryje 
sněhová pokrývka, která chrání rostliny před promrznutím, je třeba kontrolovat a případně 
doplnit izolaci, jako je sláma, chvojí a suché listí na citlivých rostlinách. Proti mrazu je třeba 
izolovat i venkovní, trvale osazené nádoby. Pokud sněhu napadne naopak velké množství, je 
třeba jej, zvláště pokud je mokrý a těžký, setřásat z mladých stromků, aby větve nepolámal. 
Jehličnany se proto ještě před příchodem zimy svazují do kuželů, keře, které by sníh mohl 
rozlomit, se schovávají pod přístřešky. Proti okusu zvěří je třeba chránit nejen stromky, ale 
i vinnou révu.

Prosinec je vhodný měsíc k odebírání roubů ovocných stromů, především peckovin, jako 
jsou třešně a višně. I v zimě můžete sklízet chutné ovoce, a to mišpule. Plody tohoto pěkného 
stromku jsou nejchutnější právě až po přemrznutí. Každému stromku či keři dopřejte alespoň 
10 litrů na jednu zálivku, aby se voda dostala do hlubších vrstev půdy, ke kořenům. Opadavé 
stromy a keře po shození listů výrazně zpomalí všechny životní pochody, nevypařují již vodu 
listy a mají proto malou spotřebu. Ale dřeviny stálezelé potřebují vody více, a za mrazivého po-
časí často trpí suchem. Proto je třeba je, za příznivého počasí, když zem promrzlá není, (nebo ji 
alespoň zahřívá slunce), dostatečně napojit. Zimním suchem nejvíce trpí  rododendrony a azal-
ky a další neopadavé listnáče. Jehličnany, jako jsou borovice a smrky, jsou poměrně odolné. 

V prosinci můžete rychlit řeřichu, naťovou petržel a další bylinky, naťovou cibuli i čekan-
kové puky. V kuchyni tak bude stále dostatek čerstvých, kvalitních a chutných zdrojů vitamínů. 

Některé druhy vytrvalé zeleniny dokonce lze na záhonech pěstovat i v zimě.
Pokud jste do květináčů včas zasadili cibulky tulipánů, narcisů, krokusů hyacintů, mod-

řenců a dalších okrasných cibulovin pro rychlení, můžete je počátkem měsíce umístit na teplé 
a světlé místo, aby narašily a již kolem Vánoc vykvetly. 

Jsou rostliny, které kvetou i v prosinci  - nikoli uvnitř, ale venku. Jedná se o některé otužilé 
druhy vřesovce, půvabného stálezeleného keře, velmi podobnému vřesu. Můžete je pěstovat 
na záhoně, vřesovišti, i v nádobách, například okenních truhlících. 

Skvělou parádu umí vykouzlit také „květy“ okrasné kapusty, která je vyšlechtěná do okouz-
lujících barev, tvarů a vzorů růžic. A právě první mrazíky ji přimějí, aby se pěkně vybarvila. 
Už v prosinci je čas na první výsev k předpěstování sazeniček, a to okrasných pelargonií. 
K vyklíčení potřebují semínka pelargonií teploty nad 20°C a stále mírně vlhký substrát.  

Rytí v zimních měsících má skvělý vedlejší efekt – na světle se ocitnou v hloubi záhonů 
ukrytá vajíčka, kukly či přezimující larvy škůdců. Zima a ptáci si s nimi rychle poradí. 

ZAHRÁDKÁŘ
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Také můžeme dodělávat to, co jsme nestihli na podzim - vyplít a zrýt záhony, přeložit 
kompost, vyjmout bylinky pro rychlení do květináčů a umístit je na teplé světlé místo, shra-
bat a zkompostovat listí, provzdušnit trávník a narušená místa opravit zeminou vylehčenou 
pískem. Nezapomínáme na zahradní jezírka. V nádrži, kde kromě rostlin žijí i ryby, nesmíte 
nechat zamrznout hladinu, jinak vyčerpají kyslík a udusí se. Do zahradních krmítek pro ptáky 
sypeme pouze vhodnou potravu, žádné zbytky vánočního cukroví.

Zdroj: www.ireceptar.cz

SBĚRNÝ  DVŮR  2017
OTEVÍRACÍ DOBA V SOBOTU

Sběrný dvůr (areál podzámčí): 08.00 - 10.30  hod. 
Po ukončení sběrného dvora lze bezplatně, po předchozí domluvě s obsluhou 

sběrného dvora a za příznivého počasí, v čase 10.30 – 11.00 hod. využít možnosti 
odložení stavební suti či rostlinných zbytků z údržby zeleně na skládku resp. komu-

nitní kompostoviště.

Po dobu zimního období tj. do 25.03.2017 
OTEVŘENO KAŽDOU SOBOTU

AKCE JARNÍ ÚKLID ve sběrném dvoře
pondělí 20. března 2017 -  pátek 24. března 2017

otevřeno vždy od 15.00  – 17.00 hod.

Po jarním úklidu (od soboty 25.03.2017)
OTEVŘENO KAŽDOU SOBOTU

+
V letním období ( po dobu platnosti letního času )

 tzn. pro rok 2017 v termínu:
26. března 2017 – 29. října 2017 

OTEVŘENO I KAŽDOU STŘEDU

OTEVÍRACÍ DOBA VE STŘEDU (v období 26.3. – 29.10.2017)
Sběrný dvůr (areál podzámčí): 15.00 - 17.30  hod.

Po ukončení sběrného dvoru lze bezplatně, po předchozí domluvě s obsluhou 
sběrného dvoru a za příznivého počasí, v čase 17.30 – 18.00 hod. využít možnosti 

odložení stavební suti či rostlinných zbytků z údržby zeleně na skládku resp. komu-
nitní kompostoviště.
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Podzimní volby do krajských zastupitelstev se konaly ve dnech 7. a 8. 10. 2016. A jak dopadly 
tyto volby v naší obci? Zde je shrnutí výsledků za obec Březolupy. Volební účast byla 41,14%.

VOLBY DO 
ZASTUPITELSTVA 

ZLÍNSKÉHO  KRAJE

Celkový počet voličů 
zapsaných do výpisu 
ze stálého seznamu 

voličů

Celkový počet 
voličů, kterým 

byly vydány 
úřední obálky

Počet platných 
hlasů celkem

1366 562 556
Volební okrsek 1 VÝCHOD 633 256 252

Volební okrsek 2 ZÁPAD 733 306 304
 

Kandidátní listina - název Platné hlasy %
12 Česká str. sociálně demokrat. 81 14,56
52 Svobodní a Soukromníci 79 14,20
24 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 72 12,94
30 ANO 2011 71 12,76
34 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 64 11,51
37 Komunistická str.Čech a Moravy 58 10,43
48 Svob.a př.dem.-T.Okamura (SPD) 34 6,11
2 Občanská demokratická strana 32 5,75
71 Strana Práv Občanů 16 2,87
32 TOP 09 15 2,69
76 Otevřený kraj 14 2,51
45 Moravané 6 1,07
68 NEZÁVISLÍ 3 0,53
26 Koruna Česká (monarch.strana) 2 0,35
41 Národní demokracie 2 0,35
67 NE ILEG.IMIGRACI-PEN.PRO LIDI 2 0,35
89 Úsvit - Národní Koalice 2 0,35
70 SPR-RSČ M.Sládka,Patrioti,HOZK 1 0,17
75 DSSS-Imigranty,islám nechceme! 1 0,17
81 SPR-REP.STR.ČECH,MORAVY,SLEZ. 1 0,17

Děkujeme všem členům okrskových volebních komisí a zaměstnancům Obce Březolupy 
za přípravu voleb, volebních místností a za zdárný průběh voleb. Děkujeme rovněž všem voli-
čům, kteří přišli odevzdat svůj hlas v těchto volbách. Děkujeme.

Výsledky voleb do Zastupitelstva 
Zlínského kraje v obci Březolupy
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POZVÁNKA NA VOLEJBAL

I letos se volejbalový oddíl SK Březolupy zapojil 
do Krajské soutěže. Přijďte povzbudit domácí tým 
v těchto termínech do víceúčelové haly:
17. 12. 2016 VSK Staré Město B
15. 1. 2017 VK Valašské Meziříčí
5. 2. 2017 SK Spartak Hulín
26. 2. 2017 TJ Nivnice
12. 3. 2017 TJ Slovácká Slavia Uherské Hradiště
19. 3. 2017 VŠSK Univerzita Zlín

Začátek vždy v 10:00 hodin.

Výsledky a kompletní rozpis soutěže můžete sledo-
vat zde: http://www.cvf.cz/souteze/soutez/?soute-
z=ZLK-M

Vývoz popelnic v roce 2017 – Březolupy
13.1. 27.1. 10.2. 24.2. 10.3. 24.3. 7.4. 22.4.* 5.5. 19.5.
2.6. 16.6. 30.6. 14.7. 28.7. 11.8. 25.8. 8.9. 22.9. 6.10.
20.10. 3.11. 17.11. 1.12. 15.12. 30.12.*     

*22. 4. 2017 se bude vyvážet výjimečně v sobotu, a to možná od brzkých ranních hodin!
*30. 12. 2017 se bude vyvážet výjimečně v sobotu, a to možná od brzkých ranních hodin!

17. 11. 2017 se bude vyvážet normálně v termínu, i když  je státní svátek.

Konec roku je tady: proto upozorňujeme, že pro získání úlevy (120,- Kč/poplatník) na rok 
2017 je nutno v roce 2016 odevzdat stanovené minimální množství vytříděného odpadu ve 
sběrném dvoře, tj. min. 10 „bodů“ na osobu/poplatníka. Poslední možnost získat „body“ 
za odevzdaný odpad, které se budou započítávat na úlevu v roce 2017, je ve sběrném dvoře:
- v sobotu  17. 12. 2016 - běžná otevírací doba
- ve středu  21. 12. 2016 - mimořádně 14.00 – 17.00 hodin
- v sobotu  24. 12. 2016 - Z A V Ř E N O !!!
- ve středu  28. 12. 2016 - mimořádně 14.00 – 17.00 hodin
- v sobotu  31. 12. 2016 - běžná otevírací doba

Možná nevíte….
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V neděli 18. prosince 2016 v 15 hodin vás všechny srdečně zveme na Koledování na zámku. 
Přijďte se vánočně naladit s muzikanty a zpěváky pod vedením Míly Provazníkové. 

Obecní úřad – otevírací doba pro veřejnost v období vánočních svátků
ČTVRTEK 22. 12. 2016 7.00 – 11.00
PÁTEK   23. 12. 2016  zavřeno !!!
PONDĚLÍ 26. 12. 2016 zavřeno !!! 
ÚTERÝ   27. 12. 2016   zavřeno !!!
PÁTEK   30. 12. 2016  zavřeno !!!
Děkujeme za pochopení.

Půlnoční mše svatá 24. prosince 2016 v kostele Nanebevzetí Panny Marie v Březolupech se 
uskuteční ve 22 hodin.

Sportovní komise rady obce Březolupy, pořádá již podevatenácté TRADIČNÍ OBECNÍ HA-
LOVÝ (XVIII.) VÁNOČNÍ FOTBALOVÝ TURNAJ, který se uskuteční ve víceúčelové hale 
v pondělí 26. prosince 2016 v 8.30 hodin. Těšíme se na hojnou účast nejen hráčů, ale i fanouš-
ků. Prezence hráčů a týmů od 8.00 hodin.

Chřibský lenochod Březolupy srdečně zve všechny v pátek 30. prosince 2016 na již tradiční 
PŘEDSILVESTROVSKÉ SETKÁNÍ OSADNÍKŮ ŠAROVSKÉHO POHRADÍ  
Z Březolup je společný odchod ve 13 hodin od zámku, sraz u zámku  ve 12:45 hodin.
S sebou: teplé oblečení, dostatek tekutin a dobrou náladu  !

Novoroční koncert v kostele Nanebevzetí Panny Marie v Březolupech se bude konat 1. ledna 
2017 v 15 hodin. 

Tříkrálová sbírka 2017 se uskuteční v sobotu 7. ledna 2017. Tři králové vás navštíví pří-
mo u vás doma s pokladničkami označenými logem oblastní charity, které budou zapečetěny 
a opatřeny razítkem Obecního úřadu Březolupy. Koledníci se Vám musí prokázat průkazem 
vydaným Oblastní charitou v Uherském Hradišti, že jsou oprávněni sbírku provádět.  

Fašank 2017 se uskuteční v sobotu 25. února 2017. Odpoledne bude tradiční obchůzka ma-
sek po obci a večer fašanková zábava ve víceúčelové hale se skupinou V.S.P. Band. Začátek je 
ve 20 hodin.

Zahrádkáři z Březolup vás zvou na III. KOŠT SLIVOVICE, který se uskuteční v sobotu 
4. března 2017 od 16 hodin v Domě zahrádkářů.
Soutěžní vzorky v ½ l láhvi je možné dodat do 25. února 2017 do 14 hodin.
Vzorky shromažďují důvěrníci, nebo je můžete přinést panu Hubáčkovi do pálenice, 
tel. 602 704 662. 
Občerstvení je zajištěno. Dostavte se v hojném počtu.
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Vítání občánků 25. 9. 2016

Zápas Březolupy – Zborovice
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Děti jsou naše budoucnost. Vítejte mezi námi!


